
 

 

1 

 

      

Algemene Beschouwingen  

Perspectiefnota 2019  

 

 

“Keerboei blijkt verder  

weg te liggen… ”  

 

      

      

      

      

 

 
  



 

 

2 

      

Van de fractievoorzitter… 
 
Voor ons ligt de perspectiefnota van 2019 van het college van Almelo. In 2018 is VVD als onderdeel 
van de collegeperiode 2018-2022 in de coalitie gestapt. Daarmee is een nieuwe bestuursperiode 
gestart. Een ambitieus coalitieakkoord is opgesteld waarbij een vertaalslag is gemaakt naar 
programmaplannen met daarin gewenste investeringen en intensiveringen van beleid. De VVD streeft 
samen met haar coalitiepartners naar het concreet realiseren van plannen voor het verbeteren van de 
binnenstad, de verduurzaming van onze stad, het vergroten van de veiligheid voor onze inwoners, het 
stimuleren van de bedrijvigheid, het stimuleren van de eigen verantwoordelijkheid en bevorderen van 
de zelfredzaamheid van onze inwoners en het verbeteren van de leefomgeving in het 
Nieuwstraatkwartier. 
      
De ambities die we hebben geformuleerd moeten resulteren in een financieel gezonde gemeente die 
we met een gerust hart kunnen overdragen aan de volgende generatie bestuurders. Dat houdt in dat 
we ook deze bestuursperiode niet ontkomen aan bezuinigingen en stevige taakstellingen. Dat past 
volgens de VVD bij een verantwoorde bestuursstijl. Niet vooruitschuiven naar volgende generaties, 
maar aan- en doorpakken.  
      
Ombuigingen in het sociaal domein om de taken binnen beschikbare Rijksmiddelen uit te voeren, 
leiden tot diverse noodzakelijke en soms draconische maatregelen. Het financieel meerjarig 
perspectief laat zien dat mogelijk aanvullende maatregelen nodig zijn om de begroting 2020 sluitend 
te krijgen. Taakstellingen op bijvoorbeeld het personele vlak worden conform afspraken uit het 
herstelplan uitgevoerd. Een harde aanpak ten aanzien van zorgdomein wordt niet uitgesloten waarbij, 
wat de VVD betreft, onorthodoxe maatregelen door het college mogen worden voorgesteld aan de 
raad. We zullen het roer moeten bijzetten om de steeds verder uitdijende begroting een halt toe te 
roepen. Op het terrein van jeugdzorg lijken de kosten steeds verder toe te nemen. Almelo neemt 
relatief gezien een koploperspositie in. De VVD wil graag begrijpen waar dit in zit. Wat zijn de 
oorzaken? Hoe deze te bestrijden en hoe uit te komen met de beschikbare middelen?  
 
De binnenstad krijgt meer en meer vorm en de reacties van inwoners, toeristen en ondernemers zijn 
overwegend positief. Daar zijn we als VVD blij mee! Maar we zijn er nog niet. Nu is het aan de 
ondernemers om vanuit samenwerking, integrale visie en krachtenbundeling vorm te geven aan een 
bruisende binnenstad. De gemeente kan faciliteren op het gebied van evenementen en infrastructuur, 
maar ondernemers en inwoners moeten vanuit eigen kracht er een inhoudelijk succes van maken.   
 
Twee uur gratis parkeren in de binnenstad wordt door velen als het panacee gezien om de 
teruglopende bezoekersaantallen in de binnenstad te bestrijden. De VVD heeft jarenlang ingezet op 
dit instrument en gelooft dat het een onderdeel kan zijn van het verbeteren van het bezoek aan de 
binnenstad. Echter, de eis dat er een verhouding 1/3 - 1/3  - 1/3 financierings vorm krijgt is hard binnen 
de coalitie. De VVD hecht waarde aan het maken van afspraken en elkaar daaraan houden. Zo ook ten 
aanzien van deze afspraak. De gemeente heeft 300k + 300k gereserveerd. Nu is aan het ondernemend 
Almelo om de andere 1/3 = (300k) bijeen te brengen. Gratis parkeren bestaat niet, dus ook deze 
rekening moeten we met z’n allen willen opbrengen.  
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De effecten van de meicirculaire zijn nog niet doorgerekend in deze voorjaarsnota. De effecten hebben 
enorme consequenties op de totale begroting en besteding van budgetten. Nieuwe taakstellingen en 
bezuinigingen lijken niet af te wenden. Een stevige lobby richting het Rijk en Provincie is wat betreft 
de VVD een goede vervolgstap. Er moet een keer een einde komen aan de steeds wijzigende 
maatregelen vanuit het Rijk, waardoor Almelo steeds weer geconfronteerd wordt met tegenvallers. 
Tegenvallers die ertoe leiden dat we niet over 2 jaar bij de keerboei zijn. Die lijkt ook nu helaas weer 
verder weg te liggen dan verwacht.  
      
Voor de VVD fractie blijft een gezond meerjarenperspectief cruciaal. De perspectiefnota (VJN) moet 
einde 2019 vertaald worden naar een reële begroting 2020. Een situatie die leidt tot een financieel 
gezond en werkbaar beeld. Onze stad, onze inwoners, onze bedrijven moeten een helder en 
toekomstbestendig beeld gepresenteerd krijgen. Dat mogen zij verwachten van de bestuurders van 
onze stad van nu. Die collectieve verantwoordelijkheid dragen wij als VVD nu en daar wil de VVD vol 
enthousiasme en zakelijke professionaliteit onderdeel van uitmaken.  
 
De aangepaste cijfers leiden tot een situatie waarbij de gemeente Almelo mogelijk pas in 2022 in de 
zwarte cijfers zal gaan komen. Dat is voor de VVD fractie niet goed genoeg. Alles zal op alles gezet 
moeten worden om nog ruim binnen deze bestuursperiode te komen tot een financieel gezonde 
situatie. De toezichthoudende positie van de provincie Overijssel willen wij zo snel mogelijk kwijt 
raken, hetgeen getuigt van een gezonde situatie in Almelo en een stadsbestuur dat de touwen stevig 
zelf in de handen heeft. Een nader onderzoek door een team ambtenaren in combinatie met 
bestuurders mag wat ons betreft ingezet gaan worden om als taskforce aan de slag te gaan dit sombere 
beeld bij te stellen.  
 
De VVD wil nog deze bestuursperiode een aantal belangrijke investeringen in onze stad zien 
plaatsvinden zodat onze stad verder kan. Dat verwachten Almeloërs van de VVD als collegepartij. Dat 
levert de VVD als collegepartij.   
      
We zullen als collegepartij gaan sturen op het verbeteren van de inkomsten voor de gemeente. Aan de 
kostenkant zullen we blijven onderzoeken en voorstellen doen om bezuinigingen te realiseren om 
beter uit te kunnen komen met de aan ons beschikbaar gestelde / te stellen rijksmiddelen. Dat dit nu 
op dit moment niet goed in verhouding is, behoeft geen uitleg (meer). Jarenlang te ruim sociaal beleid 
en in verleden foutieve investeringen in grondposities nopen ons nu om deze vergaande maatregelen 
te blijven nemen! 
 
In deze bijdrage geven wij per hoofdopgave weer hoe wij aan kijken tegen de in de VJN gedane 
voorstellen en ventileren wij onze standpunten die in het bijzonder aandacht vergen van raad en 
college. 
 
22 juni 2019 
Jemy Pauwels  
Fractievoorzitter VVD Almelo 
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Teleurstelling: vertraging in herstel eigen vermogen 
De VVD stelt met teleurstelling vast dat het herstel van het eigen vermogen minder snel gaat dan 
verwacht. Volgend op de presentatie van het jaarrekeningresultaat in de jaarverantwoording 2018 laat 
het herstel van het eigen vermogen onderstaande beeld zien. De genoemde structurele effecten uit 
de voorjaarsrapportage (nieuw document) zullen het herstel van het eigen vermogen negatief 
beïnvloeden. De effecten van de meicirculaire kunnen de resultaten en het herstel nog verder negatief 
beïnvloeden. Deze trend die de afgelopen jaren zichtbaar is geweest en zich blijkbaar nog steeds 
voordoet, is voor de VVD een doorn in het oog. De effecten zullen zichtbaar worden bij de begroting 
2020.  
 
Zaken als verkoop van (voorheen strategische) grondposities, onroerend goed, aanvraag fonds 
tekortgemeenten kunnen mogelijk leiden tot (incidentele) meevallers en als zodanig verwerkt in de 
Algemene Reserve waardoor deze periode eventueel verkort wordt.  
 

 
 
Extra en nog te realiseren taakstellingen  
De VVD heeft ingestemd met de in de begroting 2019 weergegeven bezuinigingsopgave oplopend naar 
12 miljoen euro. Alhoewel die opgave fors is , stellen wij vast dat dit college er in slaagt om met het 
aangekondigde en nog vast te stellen maatregelenplan “Zorg en Participatie” alsook het nieuwe 
organisatiemodel per 1 april 2019, het grootste deel van deze bezuiniging daadwekelijk in te vullen. 
Almelo is in staat deze bezuinigingen op te vangen en systeem innovaties te dragen. Dat smaakt voor 
de VVD naar meer! Een taskforce welke ingesteld zal worden op korte termijn zal komen met nieuwe 
voorstellen. De VVD moedigt dit vooral aan en wil hier met een open vizier naar kijken en over in 
gesprek met de raad. We zullen het roer nog verder moeten bijdraaien om de keerboei met elkaar te 
kunnen bereiken. Samenwerking binnen de raad is cruciaal om onze stad verder te brengen. Doen we 
dat niet, dan zal de stad nog jaren blijven kampen met tekorten en zullen de bezuinigingsmaatregelen 
nog jarenlang blijven aanhouden.   
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Nota kapitaalgoederen  
De Nota Kapitaalgoederen Openbare Ruimte (2019-2023) is inmiddels afgerond en geeft ons inzicht in 
de financiële middelen die nodig zijn om de kapitaalgoederen op het door de raad vastgestelde of 
wettelijk verplichte kwaliteitsniveau te houden. De VVD heeft in het verleden op vele momenten 
aandacht gevraagd om een goed een meer exacte inschatting te maken van de benodigde middelen 
voor onderhoud aan kunstwerken, wegen en riool. Het zal duidelijk zijn dat de VVD fractie blij is met 
deze nota die ons een goed beeld laat zien van de inschatting van de benodigde middelen.  
De nota geeft ons een inzicht in de verwachte uitgaven voor de eerste jaren maar bevat ook een 
doorkijk naar de langere termijn. Dit wordt in de nota gespiegeld aan de beschikbare middelen. De 
adviezen die worden gegeven zal de VVD meenemen in het beoordelen van individuele 
raadsvoorstellen vanuit het college. 
De VVD gaat daarbij uit van belangrijke input, mede op basis van deze nota kapitaalgoederen dat zij 
een goede en weloverwogen afweging kan maken met betrekking tot de door het college 
aangekondigde investeringen in de fysieke infrastructuur. Bij de begrotingsbehandeling 2020 zal het 
college komen met een investeringsvoorstel.  
 
Gemeentelijk vastgoed: verhuur & verkoop in actieve klantgerichte modus 
De VVD pleit al jaren voor actieve inzet op het gebied van verhuur van gemeentelijk onroerend goed 
alsook verkoop van de (voorheen strategische) grondposities en onroerend goed op de agenda. De 
recente verkoop van de Kolkschool is hier een goed voorbeeld van. Ook het afstoten van het oude 
stadhuis laat zich inmiddels aanzien als een verstandige keuze. Ondanks de bedenkingen vanuit de VVD 
ten aanzien van de haalbaarheid van dat plan, laten de ondernemers en initiatiefnemers zien dat zij er 
–mede met behulp van een sterk aantrekkende economie– erin slagen het project daadwerkelijk vorm 
te geven. Bij voldoende verkoop (vanaf medio 2019) zal de bouw spoedig kunnen beginnen. Ook de 
verkoop van strategische locaties in de binnenstad kan wat betreft de VVD onverkort vorm krijgen. Op 
deze manier krijgen ontwikkelaars de kans enigszins verpauperde vastgoed locaties opnieuw te her-
ontwikkelen. Een strak toezicht op behoud van authentieke panden is voor de VVD leidend. Wat 
betreft de zogenaamde “Trommel” op het marktplein, ziet de VVD graag z.s.m. actie van het college 
om het pand op te knappen, dan wel te verkopen met voorwaarden voor zichtbaar herstel van het 
pand, passend bij de omgeving van de oude havenkom. Het oude ‘Plan Voskamp’ kan wellicht 
voorbeeld zijn voor de mogelijkheden van het pand. De VVD verwacht tijdens de behandeling van de 
VJN een reactie van het college hierop.  
 
Een ander voorbeeld betreft de ontwikkeling van de Rechtbank-locatie. De gevel van het pand waarin 
de voormalige locatie van Nijverdal Ten Cate heeft gezeten zal wat betreft de VVD fractie behouden 
moeten worden. Een inpassing in een totaal nieuwbouwplan, waarin de oude gevel staat verwerkt ziet 
de VVD bij de beoogde bestemmingsplan wijziging dan ook graag proactief tegemoet. Vele succesvolle 
voorbeelden kunnen behulpzaam zijn voor de gesprekken tussen welstand en de ontwikkelaar van de 
locatie. Onze stad heeft veel historie laten afbreken. De VVD wil waar mogelijk dat voor nu en in de 
toekomst voorkomen. Graag ziet de VVD een reactie hierop tegemoet van het college. 
      
De VVD vraagt van het college dan ook het volgende: 

 Onverkort actieve inzet op verkoop/verhuur van grondposities en onroerend goed (ABC lijst) 

 Voortdurend streven naar actieve betrokkenheid van marktpartijen bij verkoop (makelaars) 

 Controle op professionele/zakelijke en vooral klantvriendelijke inzet van ambtenaren die 
geïnteresseerde marktpartijen (particulieren/bedrijven) degelijk te woord staan en waarbij 
een termijn van 24 uur wordt gehanteerd om een reactie/ontvangstbevestiging/toelichting 
etc. richting klanten te geven.  

 
De VVD krijgt helaas nog bij herhaling tot op de dag van vandaag vele klachten over onbereikbaarheid 
en gebrek aan interesse vanuit de ambtelijke organisatie die gaat over verkoop dan wel ontwikkeling 
van grondposities (zowel particulieren als bedrijven).  
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Klantgerichte en vraag gestuurde gemeentelijke organisatie in 2019 

De VVD is blij met de ontwikkelingen die gerealiseerd worden binnen de gemeentelijke organisatie. 
Almelo mag zich rijk prijzen met een groot aantal, jonge bevlogen, veelal hoogopgeleide ambtenaren 
die de stad verder willen brengen. Voor ambtenaren die WOB verzoeken indienen tegen de eigen 
directie is wat betreft de VVD geen ruimte (meer), tenzij er daadwerkelijk misstanden worden 
aangetoond, door onafhankelijke derden vastgesteld. De VVD gaat er op geen enkele manier vanuit 
dat daar sprake van is.  
 
Communicatie met de stad is voor de VVD erg belangrijk. Er dient een open transparante en 
klantgerichte werkwijze te zijn. Het moet voor de inwoners van de stad en de ondernemers weer leuk 
zijn om contact te hebben met het stadhuis. Een open en luisterend oor, gericht op mogelijkheden en 
kansen zijn wat betreft de VVD leidend. De nieuwe implementatie van de Omgevingswet biedt een 
stevige houvast om inwoners via minder loketten en ambtenaren verder op weg te helpen om het 
gestelde doel zo mogelijk te bereiken.  
 
XL Business park – CTT - Logistieke hotspot: banen banen banen 
VVD Almelo ziet de concrete invulling van de realisatie en groei van het XL Businesspark als een zeer 
positieve ontwikkeling voor Almelo en de regio. Wij kunnen deze groei alleen maar toejuichen en 
stimuleren waar mogelijk. De VVD is groots voorstander van de realisatie van Fase 2 en is benieuwd 
wanneer wij de concrete bouwplanning tegemoet zien?  
 
Verder blijft de VVD aandacht vragen voor de volgende zaken: 

 Intensiveren van de Bestuurlijke samenwerking met overige XL Businesspark gemeenten 

 Regionale afspraken maken over invulling van bedrijven die zich exclusief kunnen / dienen te 
vestigen op XL Businesspark (afspraken binnen de regio nog eens ophelderen) 

 Invulling geven aan een Duurzaam Energie park (zie programma duurzaamheid) 

 Bedrijven maximaal stimuleren (opleggen) om te investeren in duurzaamheid (solar, wind en 
biowarmte) 

 Ruimte bieden aan windpark in het gebied van XL Businesspark 

 Faciliteren van ontwikkelingen CTT. 
      
Ontwikkeling Binnenstad 

 De VVD is erg blij met de ontwikkeling van de Almelose binnenstad. 

 Havenblok en haar winkels zijn inmiddels opgeleverd 

 Bakkerij Bart heeft aangekondigd zich weer te willen vestigen in het centrum 

 De appartementen in het gebied zijn vrijwel allemaal verhuurd 

 De bestrating is grotendeels vernieuwd 

 De Bedriegertjes in de bestrating zijn inmiddels aangelegd 

 Waagplein krijgt zichtbaar vorm 

 Constructief overleg tussen markt, ondernemers, horeca en events vindt plaats en wordt 
gestimuleerd 

 De aanleg van de centrumhaven volgt nu spoedig.  

 Almeloërs zijn trots op de ontwikkeling en winkeliers zien weer meer reuring in de binnenstad 
ontstaan.  
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Almelo kan op deze manier in de regio Twente zichtbaar een onderscheidende positie innemen. Na 
jaren dubben en politieke debatten zijn we nu zover dat de binnenstad in transitie wordt opgeleverd. 
 
Het is volgens de VVD nu aan de ondernemers om samen te werken. Vanuit een integrale visie te 
werken aan het terugbrengen van sfeer, beleving, inspiratie, ambiance, etc. De gemeente kan 
infrastructuur aanleggen, in samenwerking met ontwikkelaars. De ondernemers zullen met elkaar 
moeten werken aan sfeer en inhoud.  
 
De VVD vraagt aandacht voor de volgende zaken: 

 Verscherpte aandacht voor verbetering aan de fysieke uitstraling en impact van het strategisch 
gelegen pand “de Trommel” op het Marktplein, nabij de havenkom 

 VVD roemt de initiatieven om groen maximaal terug te brengen in de binnenstad. Groen geeft 
de binnenstad een levendige uitstraling en draagt bij aan sfeerbeleving 

 Graag ziet VVD meer aandacht voor bewegwijzering naar de 'pareltjes' in de binnenstad 

 Een concrete uitwerking voor het aanvullen van het Gevelfonds zien wij graag in de begroting 
2020 tegemoet 

 Meer aandacht om de authentieke toegangssteegjes vanuit de Grotestraat naar de oude 
historische delen van het centrum, actief betrekken bij de binnenstad ontwikkeling. Graag ziet 
de VVD vanuit het college een geactualiseerde visie van “Q impuls” tegemoet 
 

Leegstand 
De VVD fractie heeft reeds jaren gevraagd om de leegstand in de binnenstad te bestrijden. Ook de 
komende jaren wil de VVD hier maximaal inzet voor vragen. We zijn verheugd over de concrete 
aankoop door HMO. Daarmee krijgt de intensivering van de samenwerking tussen gemeente en HMO 
concreet vorm en kunnen de belangen worden afgestemd. Een mogelijk vervroegde verbreding van de 
havenkom en het kanaal naar de havenkom blijft voor de VVD een langgekoesterde wens om bouwen 
voor leegstand tegen te gaan. Graag ziet de VVD ook nu weer een inhoudelijke reactie van de 
wethouder tegemoet. Wat is de status van het havenblok? Is er zicht op huurders? Is het aannemelijk 
dat er sprake van langdurige leegstand? Wat gaat u doen? 
 
De VVD staat tevens voor een pro-actief beleid ten aanzien van de leegstandsverordening. Deze 
verordening biedt de mogelijkheid om verpaupering tegen te gaan en leegstand te bestrijden. Wij zien 
graag concrete plannen hieromtrent tegemoet. 
 
Verkeer terug in Grotestraat Zuid en Noord 
De VVD is en blijft van mening dat het terugbrengen van het verkeer in de aanloop-delen van de 
Grotestraat Zuid (vanaf Henk ter Horst tot en met Somberg) en Grotestraat Noord (vanaf Oranjestraat 
tot voormalig juwelier Berendsen) een goed idee is. In combinatie met kort-parkeer-tijden kan juist in 
deze run-shop-delen ruimte geboden worden voor een nieuw type winkel/dienst die zich kan vestigen 
in deze delen van de binnenstad. Het gaat dan veelal om detailhandel of dienstverlening die zich richt 
op run-shop-formules. Tevens is de VVD van mening dat we op deze manier een natuurlijke afbakening 
van het kernwinkelgebied markeren. 
 
De VVD heeft ook nu nog steeds de volgende vragen: 
1. Wanneer wordt er een structurele oplossing geboden voor aanpassing infrastructuur in 

Grotestraat-Zuid? 
2. Wanneer start de pilot in Grotestraat-Noord?  
 
  



 

 

8 

Parkeren  
Wat betreft het parkeren: zoals reeds genoemd. Het wordt door velen gezien als een panacee. De VVD 
denkt dat het slechts een kleine bijdrage is aan het terugbrengen van grote bezoekersaantallen aan 
onze binnenstad. De VVD heeft als onderdeel van de coalitie gedaan wat ze heeft beloofd: 300k + 300k 
gereserveerd. Recent is gebleken dat ondernemend Almelo niet in staat is de gevraagde 300k bijeen 
te brengen. Dat is spijtig. Hiermee lijkt de pilot Gratis Parkeren definitief van de baan. De reeds 
gereserveerde middelen van 300k + 300k vallen daarmee weer vrij.  
 
Programma Zorg 
De belangrijkste focus vanuit het programma zorg is het voorkomen van zorg (preventie). Het is voor 
iedereen beter als de inzet vanuit zorg niet nodig is en dat je zelf regie en verantwoordelijkheid hebt 
over je leven. Dit uitgangspunt vindt de fractie van de VVD essentieel voor het programma. Daar waar 
zorg niet voorkomen kan worden, is het van belang dat er ondersteuning wordt ingezet wat ook 
daadwerkelijk leidt tot de gewenste effecten en resultaten. Als het niet werkt, moeten we er dus niet 
mee aan blijven modderen en mee stoppen. Door hiermee te stoppen houden we geld over voor zaken 
die wel werken. Hierbij geldt voor de VVD dat als zorg noodzakelijk is, het goed moet zijn (= effectief). 
Van belang is hier altijd om, naast de inzet van kwalitatieve ondersteuning (zorg), te blijven zoeken 
naar wat iemand (en zijn omgeving) zelf kan. Het eenmaal inzetten van zorg moet geen permanente 
ondersteuningsvraag veroorzaken. We zullen dus regelmatig moeten beoordelen of de ondersteuning 
die ingezet wordt nog nodig is. Vanuit het programma is hier voldoende aandacht. Tenslotte moeten 
we actief op zoek gaan naar nieuwe interventies. Innovatie in het sociaal domein, dus ook in de zorg, 
is noodzakelijk op meer kwaliteit te leveren in de ondersteuning van mensen en daarmee de kosten 
op de lange termijn te laten afnemen. Het experimenteren met nieuwe pilots en interventies is 
noodzakelijk om te ontdekken wat werkt en om te innoveren ook dit krijgt de juiste aandacht in het 
programma. De lobby richting het Rijk heeft voor de VVD geen invloed op de wijze waarop de 
transformatie van de zorg wordt ingezet. Zaken moeten anders en beter. Opbrengsten van lobby 
trajecten moeten dus niet bijdragen aan het in stand houden van de bestaande situatie maar 
veranderingen die we willen juist meer mogelijk maken.  

      
Programma Economie en participatie 
Economie en participatie betreft één van de belangrijkste thema’s voor de VVD fractie. Dit thema is 
bepalend door een deel van de blauwdruk van Almelo. Almelo kent een krachtige economie met zo’n 
4.500 bedrijven en ruim 42.000 banen in Almelo. De locale economie in Almelo is krachtig en heeft 
grote potentie om verder te groeien. De bedrijven in Almelo zijn vooraanstaand in de maakindustie en 
de sectoren hightech en logistiek. Ook zien we dat het gestandaardiseerd huishoudinkomen is 
gestegen. In dat opzicht kunnen we constateren dat het goed gaat met Almelo! 
 
Door de ontwikkelingen op XL Businesspark staat Almelo inmiddels te boek als de Logistieke Hotspot 
in Twente. De samenwerking tussen gemeente, Port of Twente, ROC van Twente, XL Businesspark, CTT, 
etc. is goed tot stand gekomen en heeft zelfs geresulteerd in een Twents Huis van de Logistiek.  
De logistieke sector heeft veel werkgelegenheid opgeleverd en zal de komende jaren nog meer 
werkgelegenheid bieden. VVD fractie wil dat het college hier, gezamenlijk met de ketenpartners, goed 
en adequaat op blijft inspelen zodat mensen die nu nog gebruik maken van een uitkering om- her- of 
bijgeschoold kunnen worden en een baan in de logistieke sector vinden. Het actief aantrekken van 
arbeidsmigranten biedt voor de VVD geen structurele oplossing en geen zicht op duurzame 
economische groei.  
 
Daarnaast is er in Almelo een zeer groot aantal Hightech bedrijven gevestigd die voor de economische 
groei voor Almelo en de Regio Twente erg belangrijk zijn. De motor achter de economische kracht van 
Almelo, met innovatieve maakindustrie die inspeelt op economische kansen en oplossingen biedt voor 
maatschappelijke uitdagingen.  
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Echter zien we daar ook een aantal bedreigingen ontstaan: de groei van de bedrijven levert een 

toename van technische vacatures op en we hebben in Almelo op dit moment niet voldoende 

geschoolde mensen die deze vacatures kunnen invullen. Ook neemt het werk toe in kwantiteit en 

complexiteit. De VVD ziet dan ook graag dat de gemeente Almelo in samenwerking met het 

bedrijfsleven en het onderwijs, concreet aan de slag gaat om mensen te laten om- her- en bijscholen 

zodat zij een baan in de technische (maakindustrie) sector vinden. 

 
Almelo heeft echter ook een ander gezicht: armoede, hardnekkige werkloosheid, relatieve 
laaggeschooldheid en onder druk staande leefbaarheid. Ook dit is Almelo, een stad die gebukt gaat 
onder een financiële last uit het verleden en onder een hoge zorgvraag in het heden. 
 
De VVD is dan ook verheugd te constateren dat per 1 januari 2019 het aantal uitkeringsgerechtigden 
t.o.v. van 2018 met 130 is afgenomen en onverminderd doorgaat met als streven dat op 31 december 
2019 er 245 minder mensen gebruik zullen maken van een bijstandsuitkering. 
 
De VVD vindt dat het minimabeleid bedoeld is voor mensen die tijdelijk een beroep moeten doen op 
een sociaal vangnet. In het coalitieakkoord is ten aanzien van het minimabeleid al een her-prioritering 
opgenomen, zoals o.a.: 

 het bijdragen uit armoede komen van inwoners;  

 middelen beschikbaar stellen voor laagdrempelige schuldhulp; 

 een experiment met opkopen van kleine schulden; 

 collectieve zorgverzekering die structureel wordt voortgezet. 

Daar waar het echt nodig blijkt te zijn, kunnen inwoners die door de verlaging van de toeslag in 

problemen komen, worden geholpen met individuele bijstand.  

VVD Almelo vindt het dan ook belangrijk dat het minimabeleid blijft bestaan voor mensen die dit echt 

nodig hebben. Wel willen wij dat mensen weer zo snel mogelijk op eigen benen kunnen staan en 

regisseur zijn over hun eigen leven. 

Dat betekent ook dat er wel perspectief geboden moet worden om je inkomen te kunnen verhogen. 

Dit perspectief kan geboden worden door mensen met (lange) afstand tot de arbeidsmarkt weer 

arbeidsfit te maken, in te blijven zetten op her- en bijscholing en leer- werktrajecten waardoor de kans 

op werk of verbetering van arbeidspositie mogelijk is. Tevens moet er gekeken worden op welke 

manier armoedeval voorkomen kan worden wanneer mensen aan het werk gaan, hun inkomen stijgt 

en daardoor voorzieningen missen.  

 

Verder heeft de VVD bewondering voor de lef die het college toont om kritisch naar de uitgaven in het 

sociale domein te kijken, zoals bijvoorbeeld om de herprioriteringen binnen het minimabeleid 

individuele inkomstentoeslag te verlagen en de referteperiode te verlengen. Conform opdracht van de 

raad (minimabeleid taakstellend 4,7 mio). Hiermee wordt een drempel, om werk te aanvaarden door 

uitkeringsgerechtigden, verminderd. Tevens zijn we blij dat de collectieve zorgverzekering structureel 

doorgezet wordt waardoor minima goed verzekerd zijn en daardoor zorg niet mijden. 

 

Ook de doorontwikkeling Soweco getuigt van het kritisch durven kijken naar de uitgaven en 

toekomstbestendigheid. VVD spreekt haar waardering uit die het college toont door zorgvuldig 

onderzoek te doen naar toekomstbestendige organisatie van de WSW en beschut werken. We 

wachten het vervolgonderzoek over het voorkeursscenario van het dagelijks bestuur af en zien 

besluitvorming graag tegemoet. Voor ons als VVD is daarbij van belang dat de SW-doelgroep baan- en 

loonzekerheid behoudt.   
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Samenvattend: De VVD wil dat er een samenwerkingsprogramma met een concrete aanpak om de 
werkgelegenheid in Almelo te bevorderen wordt opgepakt, met als uitgangspunt dat de Almelose 
economie robuust blijft en verder kan groeien. Tevens wil de VVD dat er wordt gekeken naar een 
effectief ecosysteem waarmee maatschappelijke relevante vraagstukken worden gerealiseerd, 
resulterend in een sterke economie met werkgelegenheid voor iedereen. Zodat er een richtinggevend, 
eenduidig en breed gedragen plan komt dat zowel initiatieven als stakeholders weet te verbinden naar 
een versterking van de sociaal- economische structuur van Almelo. 
 
Om hierop in te spelen vraagt de VVD aandacht voor de volgende zaken: 

 Versterken van de technische kracht van Almelo/Twente door in samenwerking met 
bedrijfsleven en onderwijsinstellingen te werken aan het verbeteren van aantrekkelijkheid van 
het technisch beroep op de arbeidsmarkt en aanbod van voldoende gekwalificeerd technisch 
personeel om de groei van bedrijvigheid in Almelo optimaal te faciliteren.   

 Voldoende talent op alle niveaus opleiden en behouden voor Almelo. 

 Anticiperen op de arbeidsmarkt van de toekomst: nieuwe technologie, zoals digitalisering en 
robotisering, en sociaaleconomische ontwikkelingen, zoals vergrijzing, zorg, 
vrijetijdseconomie, circulaire economie en duurzaamheid hebben een significante invloed op 
de arbeidsmarkt. 

 Met circa 1.000 niet of moeilijk vervulbare vacatures in 2020 is de Almelose arbeidsmarkt niet 
in staat volledig in de behoefte te voorzien en dient Almelo zich volop in te zetten voor het 
wegnemen van de spanning tussen vraag en aanbod op de arbeidsmarkt en tussen aansluiting 
onderwijs-arbeidsmarkt.  

 Regelgeving die nu de inzet van arbeidskrachten tegenwerkt, te versoepelen.  

 Sterke functie en zakelijke / professionele benadering van onze accountmanagers richting 
bedrijven/ondernemers en zakelijke netwerken.  

 Er moet blijvend gestuurd worden op werkactivering. Iedereen die kán werken moet op 
termijn een baan kunnen vinden. De gemeente is daarbij maximaal faciliterend. 

 Mensen die wél willen werken, maar vanwege beperkingen die kunnen werken, dienen door 
de gemeente ondersteund te worden (vangnet functie). 

 Mensen die vrijwilligerswerk verrichten, in combinatie met een uitkering, en actief willen 
toewerken naar een baan, worden door de gemeente actief ondersteund. 

 Mensen die een uitkering gebruiken, wel kunnen werken, maar dat niet willen omdat een 
uitkering hen beter bevalt, dienen gekort te worden op de uitkering. Alle juridische 
instrumenten die geboden worden vanuit het rijk dienen daarbij benut te worden.  

 Inwoners van Almelo die de Nederlandse taal (nog) niet goed spreken (immigranten en 
laaggeletterden) moet actief ondersteund worden in het machtig worden van de Nederlandse 
taal om vervolgens actief deel te kunnen nemen aan de maatschappij en hun kansen op de 
arbeidsmarkt verbeteren.   
 

Programma duurzaamheid 
De VVD staat voor het actief stimuleren van (markt)partijen om mee te werken aan het realiseren van 
de duurzaamheidsdoelstellingen van de Agenda Duurzaam Almelo.  
      
De VVD vraagt bij de invulling van Duurzaam Energie park Almelo aandacht voor het volgende: 

 Realisatie Windpark XL Business: betreft bouw van 3, 6 of 8 MW Windturbines 

 Realisatie Solar park Heylen Group (in aanbouw) 

 Realisatie BioEnergieCentrale XL 

 Realisatie Warmte/koude opslag Leemslagenplas   
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Programma veiligheid 
De VVD fractie is zeer verheugd dat er een overwegende daling van criminaliteitscijfers te zien is.  
De VVD fractie is blij met de inzet van politie op het gebied van preventie en voorlichting, ook bij 
scholen (bij o.a. drugsgebruik, loverboyproblematiek, sexting, mobiel banditisme en babbeltrucs). 
Als gevolg van de groei van internetfraude vraagt de VVD fractie hier een actieve navolging op.  
De VVD fractie heeft altijd ingezet op uitbreiding van cameratoezicht aangezien dit een remmend 
effect heeft op agressie en diefstal en dit daarnaast criminaliteit helpt oplossen. De VVD fractie ziet uw 
voorstellen hierin graag tegemoet. Verder horen wij graag hoe ver u bent met de start en facilitering 
van buurtpreventie. Wij juichen de sluiting van drugspanden toe, juist omdat hier een ontmoedigende 
werking van uitgaat. 
 
Mobiliteit 
De VVD fractie is verheugd met de investeringen die gedaan zijn voor verbetering van ons 
wegennetwerk. Na publicatie van de onderzoeken over verkeersveiligheid zal Almelo in genoemde 
gebieden gepaste acties moeten nemen. Verkeersveiligheid in nabijheid van scholen en wijkcentra 
vragen continue aandacht en waar nodig aanpassing. Voor verkeersituatie rond de school aan de 
Elsboerlaan is de VVD voornemens een motie in te dienen. 
 
De reeds gekozen maatregelen voor verdieping van het Twentekanaal om scheepvaartverkeer van 
schepen van zwaardere klassen mogelijk te maken is belangrijk om Almelo verder te kunnen laten 
excelleren als logistieke hotspot. Bovendien ontlast dit ons wegennet enorm. 
De geplande uitbreiding van de fietssnelweg  F35 zijn goed voor de bereikbaarheid van Almelo per 
fiets. 
      
Onderwijs 
Almelo weet zich steeds beter te profileren als mbo-stad.  De samenwerking met de 
beroepsopleidingen Zone-college en ROC van Twente is goed. 
Voor de economische groei van Almelo is het mbo dan ook een hele belangrijke speler waar 
uitstekende, vakkundige professionals worden opgeleid. Waar innovatie, vakmanschap en 
technologie verbonden wordt. 
 
De VVD waardeert het dat de gemeente talent wil behouden, zichtbaarder wil maken en hiervoor 
initiatief neemt door bijvoorbeeld het lanceren van de MBO-award. Om op die manier 
ondernemerschap en talent onder studenten uit de logistieke en technische sector te stimuleren en te 
belonen.  
      
Sport, cultuur en recreatie 
De VVD is tevreden met het niet doorvoeren van het overnemen van de buitensportgelegenheden 
door het Sportbedrijf. Teveel onduidelijkheid bleef over en daar is nu een einde aan gemaakt.  
Het voorstel om een nieuw zwembad te bouwen op de huidige locatie Sportpark is op 19 juni aan de 
raad gepubliceerd. Nieuwbouw lijkt de beste optie; met name op basis van exploitatiekosten de beste 
juiste keuze. Van de opties die ons zijn gepresenteerd liggen de investeringskosten tussen de 9 en 14 
miljoen euro. Bij akkoord raad, wordt verzocht deze kosten in de begroting 2020 op te nemen.  
Uit stukken uit 1962 -die onze fractie voorliggen- in de discussie over nieuwbouw van het overdekte 
zwembad in die tijd zien wij particuliere bijdrages van bijna 10% van het totaal beraamde bouwbedrag 
(o.a. van ACO melkfabriek)  
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Vooruitlopend op de discussie na de VJN heeft de VVD fractie de volgende vragen: 

 Is het college bereid de mogelijkheden voor crowdfunding platform te verkennen? De VVD 
fractie dient hiervoor een motie in. 

 Is het college bereid een zesde optie te overwegen: namelijk een samenwerking tussen 
gemeenten voor de bouw van een nieuw ‘regionaal’ zwembad. Te denken aan Wierden en/of 
Twenterand? 

 
Onze fractie ziet nog immer een visiestuk voor de sport in Almelo tegemoet van het college.  
      
Cultuur is van en voor de samenleving. De gemeente is er alleen om cultuur te stimuleren, niet om het 
volledig te betalen. Dat beleid heeft de cultuursector versterkt. De makers van cultuur richten zich 
weer op hun publiek. Dat zijn de mensen die cultuur in stand houden. 
Vanuit verschillende subsidies stimuleert de gemeente cultuur en uitingen van cultuur in Almelo. De 
nauwe verbondenheid van onze theaters met andere relevante maatschappelijke thema’s vindt de 
fractie van de VVD van meerwaarde voor Almelo. Hierbij kan onder andere gedacht worden aan de 
aantrekkelijkheid van de binnenstad en werkgelegenheid (banen) voor Almeloërs. Cultuur draagt bij 
aan de economische groei van Almelo. 
      
Sociaal domein 
De VVD vindt de eigen verantwoordelijkheid van de inwoner, in relatie tot het inrichten van zijn eigen 
leven, essentieel. De bemoeienis hierin van de gemeente moet hierbij zo minimaal mogelijk zijn. Dit is 
zowel voor de individuele inwoner als voor de samenleving als geheel goed. Ook voor thema’s op het 
gebied van het sociaal domein (WMO, Jeugdwet en de Participatiewet) geldt dit. 
 
De fractie van de VVD vindt het van belang dat iemand, zoveel als mogelijk, regie heeft over zijn eigen 
leven. Daar waar dat deels niet mogelijk is, heeft de gemeente een rol om de noodzakelijke 
ondersteuning te faciliteren. Het overnemen van de totale verantwoordelijkheid kan hierbij, in 
principe, nooit het doel van de ondersteuning zijn.  
 
De uitdaging voor de gemeente is om de ondersteuning zoveel mogelijk vanuit het normale leven 
(vrienden, kennissen en familie) te stimuleren en waar nodig te faciliteren. Daar waar dit geen recht 
doet aan de oplossing van een probleem is de gemeente pas verantwoordelijk. Buiten onze 
ideologische opvattingen hierbij, speelt ook de financiële opgave in het sociale domein hier een rol. 
Als gevolg van de groeiende vraag en de groeiende kosten staat de kwaliteit van de beschikbare 
ondersteuning ernstig onder druk. Als het volume van de vraag niet afneemt bestaat het risico dat de 
kwaliteit van de beschikbare zorg en ondersteuning dusdanig onder druk komt te staan dat het 
onvoldoende effectief is. Dit gegeven dwingt ons om kritisch te kijken naar de groei van de vraag en 
naar de groei van de kosten in het sociale domein in de komende jaren.  
 
De fractie van de VVD vraagt zich af of de groei van de vraag in het sociaal domein ook kan ontstaan 
door de relatief grote voorraad sociale huurwoningen. Almelo heeft, in vergelijking met de omliggende 
gemeenten, een groot aanbod sociale huurwoningen. In verschillende politieke beraden is een 
verband verondersteld tussen huishoudens met financiële problemen en het gebruik van andere 
voorzieningen (Jeugdwet en WMO). Om deze reden wil de fractie van de VVD het college, aan de hand 
van een motie, verzoeken om te onderzoeken welke mogelijkheden zij heeft om de afname van het 
aantal sociale huurwoningen met 1.000 minder woningen te bewerkstelligen. Hiermee wordt beoogd 
om de veronderstelde aanzuigende werking van Almelo op mensen met een zorg- en of 
ondersteuningsvraag op het gebied van het sociale domein te verminderen.  
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Volksgezondheid en milieu 
Niet voor niets wensen we elkaar met enige regelmaat een goede gezondheid toe. En dat is niet voor 

niets. De gezondheid van mensen is bepalend voor het actief meedoen, in breedste zin, in het normale 

leven. Daar waar gezondheid, in meer en mindere mate, ontbreekt wordt het meedoen beperkt en 

wordt vaak een beroep gedaan op gemeentelijke voorzieningen. Gezondheid is hiermee een 

bepalende factor voor de groeiende kosten in het sociale domein.   

De fractie van de VVD is van mening dat het meedoen in het normale leven, of het nu gaat over school, 

werk of vrijetijdsbesteding goed is voor mensen. Gezondheid van de inwoners is voor de VVD dan ook 

één van de belangrijkste factoren als het gaat om het beroep van op het sociale domein. Focus op 

gezondheid is vanuit onze visie van belang om te focussen op het voorkomen van problemen. Hier ligt 

in eerste instantie een grote eigen verantwoordelijkheid van onze inwoners zelf. Mensen zijn in eerste 

instantie zelf verantwoordelijk voor hun gezondheid. Daar waar dit niet of in onvoldoende mate 

gebeurt heeft de gemeente een rol. De gemeente moet investeren in de samenwerking met partners 

in gezondheid. Gezondheid vormt de basis waarop inwoners kunnen meedoen in de samenleving. Een 

goede gezondheid werkt dus preventief!  

In de perspectiefnota zien we de aandacht voor gezondheid goed terug door meer aansluiting te 

vinden tussen wijkteams en de huisartsen. Ook de inzet van de GGD in het kader van de preventie zien 

we in voldoende mate terug. Investeren in gezondheid is een focus op preventie. 

Er ligt een dringende opgave het milieu te behouden voor toekomstige generaties. De VVD is tevreden 
met de inzet die er wordt getoond op het gebied van duurzaamheid, maar vindt dat er meer moet 
gebeuren. Daarom moet er worden ingezet op duurzame initiatieven en de verdere ontwikkelingen, 
van bijvoorbeeld XL Businesspark.  
      
Volkshuisvesting, RO en stedelijke vernieuwing 
Almelo staat hierin voor enorme uitdagingen! Almelo kent een verouderd woningbestand en de 

verhouding huur- en koopwoningen zijn scheef. Ook gezinsverdunning is een reden waarom de huidige 

woningbouwprogrammering binnenkort niet meer volstaat. Wil Almelo de totale woningvraag kunnen 

opvangen, dan is er een ruimere keuze aan woonmilieus nodig dan nu beschikbaar is. Wij vragen 

specifieke aandacht voor het realiseren van meer starterswoningen, woningen voor één 

gezinshuishoudens en nieuwe woonvormen; zoals bijvoorbeeld Tiny Houses.  

De VVD fractie wil voldoende aanbod op de woningmarkt voor hen die zich hier willen vestigen. 

Daarom vragen wij of uitleggebieden onderzocht kunnen worden, met accent op de start van de 

ontwikkeling van de Singelbuurt en de Parkbuurt. De VVD fractie zal hierover een motie indienen. 

In navolging op de reeds aangekondigde motie op 1.000 sociale huurwoningen ziet de VVD het aantal 

grondgebonden koopwoningen graag stijgen. Dit sluit aan bij de prestatieovereenkomst tussen de 

gemeente en de woningbouwverenigingen Beter Wonen en St. Joseph, waarbij afspraken zijn gemaakt 

om meer variatie in het woningaanbod te realiseren en de woonconsument centraal te stellen. 

Voorgenomen moties en amendementen: 

 Motie crowdfunding 

 Motie 1.000 sociale huurwoningen 

 Motie wijzigen verkeerssituatie Elsboerlaan/Meulenbeldlaan 

 Motie woningbouw 


